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– Obszar do monitoringu to na 
pewno okolica szkół, Plac 
15 Sierpnia, Rondo Cudu 
nad Wisłą, drogi wylotowe 
z miasta, czy okolica stacji 
kolejowych. W przypadku tych 
ostatnich w projektach doty-
czących budowy parkingów 
również mamy przewidziany 
monitoring (...) – mówi Grze-

gorz Świętorecki, wicebur-
mistrz Kobyłki >> str. 8

Obchody 80. rocznicy wybuchu największej wojny w historii 
ludzkości oraz 100-lecia powołania policji państwowej 

rozpoczęły się w Dąbrówce widowiskiem historycznym  
"Policjanci w obronie Ojczyzny"  >> str. 3

W Kobyłce  
powstaje  

monitoring  
miejski

Mareckie  
Centrum  
Edukacyjno  
- Rekreacyjne

www.wilenskapark.pl

1 września 
80. rocznica 

wybuchu  
II Wojny  

Światowej

– Wyścig z czasem zakończony,   
2 września dzieci mogły rozpocząć naukę 

w części szkolnej MCER - Mareckiego Centrum Edu-
kacyjno-Rekreacyjnego - powiedział burmistrz Marek 
Jacek Orych. W MCER znajduje się szkoła podstawo-
wa dla 1200 uczniów, którzy korzystać będą mogli z 
części sportowej i kulturalnej. Powstaje też zespół 
basenów i spa, sala widowiskowa, wielofunkcyjna 
hala sportowa, biblioteka publiczna, zespół żywienia, 
zespół boisk, miasteczko ruchu drogowego i parking  
z 300 miejscami postojowymi.   >> str. 5
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Ważne zmiany w podatku VAT 
od 1 września 2019 roku

O nowym wykazie podatników VAT rozmawiamy z Pawłem Żółtkiem  
– właścicielem biura rachunkowego z Kobyłki

– Wakacje już za nami. Przed 
wakacjami poruszaliśmy temat 
zmian w podatku VAT, które 
miały wejść w życie od 1 wrze-
śnia. To chyba dobra pora, żeby 
przypomnieć przedsiębiorcom 
ten temat?
- Naturalnie, zawsze warto odpo-
wiednio wcześnie przygotować się 
do zmian. W  obowiązującym do 31 
sierpnia stanie prawnym Minister 
Finansów prowadził trzy różne 
rejestry, w których zgromadzone 
były informacje o podatnikach VAT. 
Pierwszy rejestr to po prostu wykaz 
potwierdzający status podatników 
VAT czynnych i zwolnionych. 
Drugi rejestr to wykaz podatników, 
w stosunku do których naczelnik 
urzędu skarbowego nie dokonał 
rejestracji lub wykreślił podat-
nika z rejestru podatników VAT. 
Trzeci rejestr to wykaz podatni-
ków przywróconych do rejestracji  
w zakresie podatku VAT. Jak widać 
informacja o podatnikach VAT 
była w różnych miejscach i żeby ją 
sprawdzić przedsiębiorca musiał 
przeszukać nawet trzy rejestry. 
Od 1 września to się zmie-
niło i te wszystkie 
informacje są do-
stępne w jednym 
rejestrze, a do-
datkowo rejestr 
zawiera więcej 
informacji. 
– W jakim celu 
wprowadzono nowe przepisy? 
Czemu mają służyć?
– Ministerstwo Finansów wymusza 
na przedsiębiorcach obowiązek 
dochowania należytej staranności 
przy prowadzeniu firmy. Jednym 
z elementów dobrych praktyk 
powinno być sprawdzenie kon-
trahentów przez przedsiębiorcę. 
Temu celowi ma służyć właśnie 
gromadzenie i udostępnianie 

przez Ministerstwo Finansów in-
formacji o podatnikach VAT.
– Ale po co przedsiębiorca ma 
sprawdzać status rejestracji 
VAT swoich kontrahentów?
– Ano po to, żeby uniknąć odpowie-
dzialności za zobowiązania podat-
kowe swojego kontrahenta, jeśli ten 
okaże się oszustem podatkowym.

– Jakie więc dokładnie infor-
macje przedsiębiorca może 
sprawdzić w nowym wykazie?
- Podatnicy korzystający z wykazu 
mają dostęp do informacji o aktu-
alnym statusie rejestracji kontra-
hentów za pomocą określonego 
kryterium wyszukiwania, np. po 
numerze NIP lub fragmencie na-
zwy albo nazwiska. Jednocześnie 
rejestr ma umożliwić prześledze-

nie całej historii rejestracji kon-
trahenta do celów VAT z okresu 
ostatnich 5 lat. Nowością jest to, 
że status podatnika VAT moż-
na sprawdzić na dowolny dzień  
z okresu ostatnich 5 lat, a więc nie 
tylko aktualny status.
– Czy to jedyna nowość?
– Nowością jest również infor-
macja o rachunkach bankowych 
podatnika, które wskazał on przy 
rejestracji do podatku VAT. Przed-
siębiorca będzie musiał dokony-
wać płatności z tytułu określonych 
transakcji na rachunek wskazany 
w wykazie. Inaczej może odpo-
wiadać solidarnie razem ze sprze-
dawcą za zaległości w podatku 
VAT swojego kontrahenta. Będzie 
można uniknąć pociągnięcia do 
odpowiedzialności w przypadku 

kiedy w ciągu 3 dni zgłosi się 
do urzędu skarbowego zapłaty 
kontrahentowi na konto spoza 
wykazu.
– Od kiedy dokładnie nowe 
przepisy zaczną obowiązywać?
– Sam wykaz jest dostępny od  
1 września 2019 roku. I jest on do-
stępny na stronach Ministerstwa 
Finansów, ale również na stronie 
CEIDG. Natomiast od 1 stycznia 

2020 roku dodatkowo zaczną 
obowiązywać przepisy, które wpro-
wadzą sankcje za dokonywanie 
płatności na rachunki bankowe 
inne niż wskazane w wykazie.
– Jakie to sankcje?
– Przepis wprowadza zasadę, że 
jeśli płatność zostanie dokonana 
na konto spoza wykazu to w czę-
ści w jakiej taka płatność została 
dokonana, podatnik nie będzie 
miał prawa zaliczyć wydatków, za 
które zapłacił w ten sposób, do 
kosztów uzyskania przychodów. Z 
uwagi na możliwe konsekwencje 
przedsiębiorcy z pewnością, nie 
czekając do nowego roku, już od 
września będą chcieli zaznajomić 
się z nowym wykazem, chociażby 
po to, że sprawdzić zawarte w nim 
informacje na temat własnej firmy.

N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

- Podatnicy korzystający z wykazu mają dostęp do 
informacji o aktualnym statusie rejestracji kontrahentów 
za pomocą określonego kryterium wyszukiwania, np. po 
numerze NIP lub fragmencie nazwy albo nazwiska. Jed-

nocześnie rejestr ma umożliwić prześledzenie całej 
historii rejestracji kontrahenta do celów VAT 

z okresu ostatnich 5 lat. Nowością jest to, 
że status podatnika VAT można sprawdzić 
na dowolny dzień z okresu ostatnich 5 lat, 

a więc nie tylko aktualny status.
 – mówi Paweł Żółtek, właściciel biura 

rachunkowego z Kobyłki 

 OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o 
szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w za-
kresie dróg publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1474) oraz art. 49 
ustawy z  dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania admini-
stracyjnego (Dz. U. z 2018 r. poz. 2096, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wszczęciu, na wniosek Burmistrza Miasta Zielonka, 
reprezentowanego przez pełnomocnika Pana Henryka 
Tarnowskiego, z dnia 15 kwietnia 2019 r., złożony w dniu  
16 kwietnia 2019 r., uzupełniony pismem z dnia 23 lipca 
2019 r., złożonym w dniu 25 lipca 2019 r., postępowania 
administracyjnego w sprawie znak: WAB.6740.14.18.2019 
o wydanie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji dro-
gowej pod nazwą: „Rozbudowa drogi gminnej – ul. Ban-
kowej w Zielonce”. 

Działki usytuowania obiektu:
w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję  •	
w części (tłustym drukiem – numery działek w projektowanym 
pasie drogowym przeznaczone do przejęcia pod inwestycję na 
rzecz Gminy Zielonka, w nawiasach – numery działek po podzia-
le):

ew. nr: 13/2 (13/5, −	 13/6, 13/7), 13/4 (13/8, 13/9), 14/8 (14/10, 
14/11), 14/9 (14/12, 14/13), 21/1 (21/3, 21/4), 21/2 (21/5, 21/6), 
26 (26/1, 26/2), 27/6 (27/9, 27/10), 27/7 (27/11, 27/12), 59 
(59/1, 59/2), 94/6 (94/9, 94/10), 56/2 (56/3, 56/4), 91 (91/1, 
91/2, 91/3), 75 (75/1, 75/2), 78 (78/1, 78/2), 79 (79/1, 79/2), 80 
(80/1, 80/2), 83 (83/1, 83/2), 85 (85/1, 85/2), 96 (96/1, 96/2), 88 
(88/1, 88/2) w obrębie 0032-5-20-09, jednostka ew. 143404_1 
- Zielonka,
ew. nr: 1/1 (1/16, −	 1/17, 1/18), 32 (32/1, 32/2), 65/21 (65/22, 
65/23, 65/24), 106/1 (106/3, 106/4), 113 (113/1, 113/2), 145/15 
(145/18, 145/19, 145/20), 145/8 (145/22, 145/23), 172/1 
(172/12, 172/13), 172/8 (172/10, 172/11), 172/7 (172/14, 
172/15), 34 (34/1, 34/2), 37 (37/1, 37/2), 118 (118/1, 118/2, 
118/3), 173/1 (173/3, 173/4), 202/1 (202/5, 202/6) w  obrębie 
0033-5-20-10, jednostka ew. 143404_1 - Zielonka,

w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję •	
na rzecz Gminy Zielonka w całości:

ew. nr: −	 94/3, 94/4, 94/5, 94/7, 94/8, 71 w obrębie 0032-5-20-
09, jednostka ew. 143404_1 - Zielonka,
ew. nr: −	 33, 65/9, 114/1, 114/8, 114/10, 114/11, 114/6, 172/6, 
172/9 w obrębie 0033-5-20-10, jednostka ew. 143404_1 - Zie-
lonka,

w projektowanym pasie drogowym, będące własnością Gminy •	
Zielonka niepodlegające przejęciu (tłustym drukiem – numery 
działek w projektowanym pasie drogowym, w nawiasach - nume-
ry działek po podziale):

ew. nr: −	 73/1, 74/1 w obrębie 0032-5-20-09, jednostka ew. 
143404_1 - Zielonka,
ew. nr: −	 30/3, 114/3, 114/4, 172/5, 65/3 (62/25, 65/26) w obrębie 
0033-5-20-10, jednostka ew. 143404_1 – Zielonka.

Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci uzbro-
jenia terenu, innych dróg publicznych i zjazdów, niewchodzące  
w skład projektowanego pasa drogowego (tłustym drukiem – nume-
ry działek przeznaczone pod budowę lub przebudowę sieci uzbro-
jenia terenu, innych dróg publicznych i zjazdów, w nawiasach – nu-
mery działek po podziale):

ew. nr: −	 3, 13/3, 57, 58/1, 59 (59/1, 59/2), 94/6 (94/9, 94/10)  
w obrębie 0032-5-20-09, jednostka ew. 143404_1 - Zielonka,
ew. nr: 172/1 (−	 172/12, 172/13), 145/8 (145/22, 145/23), 209/3, 
209/4 w  obrębie 0033-5-20-10, jednostka ew. 143404_1 – Zie-
lonka.

 
Działki, na których przewidziano rozbiórkę obiektów budowla-
nych nieprzewidzianych do dalszego użytkowania, niewchodzące  
w skład projektowanego pasa drogowego: 

ew. nr: −	 13/3, 59 (59/1, 59/2), 57, 58/1, 94/6 (94/9, 94/10), 67  
w brębie 0032-5-20-09, jednostka ew. 143404_1 - Zielonka,
ew. nr: 172/1 (−	 172/12, 172/13),  145/8 (145/22, 145/23), 209/4 
w obrębie 0033-5-20-10, jednostka ew. 143404_1 – Zielonka.

Z aktami sprawy i zakresem wymienionego wyżej zamierzenia 
inwestycyjnego można zapoznać się w Starostwie Powiatowym  
w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa, parter, po-
kój nr 106 w godzinach przyjęć interesantów tj. pn. 10-18, wt. 12-16, 
śr. 8-16, czw. 12-16, pt. 8-16, gdzie można również zgłosić ewentu-
alne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks po-
stępowania administracyjnego (Dz. U. z 2018 r. poz. 2096, ze zm.) 
doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od dnia pu-
blicznego ogłoszenia.
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Wiele emocji dostarczyła wołomiń-
skiemu środowisku informacja o tym, 
że jednym z potencjalnych kandydatów 
do Senatu RP jest Elżbieta Radwan, 
burmistrz Wołomina. Jednak nazwiska 
wołomińskiej burmistrz na listach 
wyborczych tym razem  nie znajdziemy. 
Na krótko przed publikacją list wybor-
czych Elżbieta Radwan opublikowała 
na swoim FP oświadczenie w którym 
czytamy m.inn.: 

„Szanowni Państwo, chcę poinfor-
mować Was bezpośrednio, że otrzy-
małam propozycję kandydowania do 
Senatu w październikowych wyborach 
parlamentarnych i po długim namyśle 
ostatecznie nie przyjęłam jej z powodów, 
o których poniżej.

Przyznaję, że była to jedna z naj-
trudniejszych decyzji, jaką przyszło mi 
w ostatnim czasie podejmować. Idea 
obecności samorządowców w Senacie 
ma długą historię. Również ja sama 
przywołałam ją publicznie podczas Eu-
ropejskiego Kongresu Gospodarczego 
w maju 2017 roku. Uważam bowiem, 
że Senat jako izba refleksji powinien się 
składać także z osób, które na co dzień 
pracują w samorządzie, czyli są najbliżej 
ludzkich spraw i problemów i najlepiej 
je rozumieją. Praktycznym wyrazem 
tej idei był pomysł kandydowania wielu 
przedstawicieli samorządów – wójtów, 
burmistrzów i prezydentów miast w 
tegorocznych wyborach do Senatu.

Niestety, pewnie także ze względu 
na ostatnie zmiany w prawie wyborczym, 
nie udało się zbudować na tyle licznej 
grupy, aby miała szansę stanowić realną 
reprezentację tego środowiska w Sena-
cie. Pod rozwagę daję przyszłym parla-
mentarzystom, czy w kolejnej kadencji 
nie należy wprowadzić możliwości 
łączenia mandatu samorządowego z 
senatorskim, tak aby Senat mógł stać się 

Izbą reprezentującą regiony – podobnie 
jak dziś można łączyć funkcje parlamen-
tarne z rządowymi.

Poważnie rozważając kandydowanie 
do Senatu chciałam walczyć o samo-
rząd, który obecnie jest mocno psuty 
przez decyzje władz centralnych. Jako 
bezpartyjny samorządowiec chciałam 
w nowym miejscu zabiegać o Wołomin, 
który kocham i którego mieszkańcom 
staram się służyć najlepiej jak umiem 
już od pięciu lat, najlepszych w moim 
zawodowym życiu. Niestety dziś mandat 
Senatora nie pozwala łączyć funkcji w 

parlamencie z samorządową, a ja nie 
mogę i nie chcę porzucić Wołomina.

Jednocześnie z ogromnym nie-
pokojem patrzę na to, co obecny rząd 
funduje wszystkim Polkom i Polakom w 
naszych małych Ojczyznach. Samorząd 
jest metodycznie psuty, przypierany do 
muru przez władzę centralną, obarczany 
kolejnymi karkołomnymi zadaniami, a 
jednocześnie pozbawiany środków na 
ich realizację. Mamy do czynienia z pró-
bą niszczenia samorządności poprzez 
blokadę rozwoju, a wręcz wpychanie nas 
w pułapkę zadłużenia. "
Całe oświadczenie na stronie zyciepw.pl

(...) z ogromnym niepoko-
jem patrzę na to, co obecny 

rząd funduje wszystkim 
Polkom i Polakom w na-

szych małych Ojczyznach. 
Samorząd jest metodycznie 
psuty, przypierany do muru 

przez władzę centralną, 
obarczany kolejnymi kar-
kołomnymi zadaniami ... 

- twierdzi Elżbieta Radwan 
Burmistrz Wołomina

Apel
Edward M. Urbanowski

Trzydzieści lat temu, 24 sierpnia 1989 roku, Sejm powierzył Tadeuszowi 
Mazowieckiemu misję tworzenia rządu, a 12 września jego rząd uzyskał wotum 
zaufania. Tadeusz Mazowiecki od podstaw zbudował rząd jako fundament de-
mokratycznej władzy: koalicyjność traktował poważnie, nieskrępowane dyskusje  
i różnorodność opinii były podstawą podejmowanych przez niego najtrudniejszych 
decyzji. Był samodzielnym dysponentem władzy państwowej, odpowiedzialnym 
jedynie przed Sejmem. Odporny na pokusy władzy, z głębokim poczuciem służby, 
odszedł kilkanaście miesięcy później, gdy uznał, że stracił społeczny mandat. Był 
przekonany, że twarde zasady moralne i oparte na nich prawo tworzą autorytet 
demokratycznego państwa – wspólnoty wszystkich obywateli.

Dzisiaj jest ona zagrożona. Od przejęcia władzy przez Prawo i Sprawiedliwość 
dzieją się w Polsce rzeczy budzące głęboki niepokój. PiS przejęło władzę legalnie. 
Dostało prawo do rządzenia krajem zgodnie z udzielonym przez wyborców man-
datem, wykroczyło jednak poza ten mandat wielokrotnie, nadużywając i łamiąc 
Konstytucję. By móc zmieniać ustrój pań-
stwa, PiS Konstytucję praktycznie zawiesiło.

Od czterech lat państwo prawa, oparte 
na równorzędności i podziale władz zastę-
powane jest władzą w rękach Jarosława Ka-
czyńskiego. Obezwładniane są mechanizmy 
demokracji, zostają fasady, za którymi kryje 
się samowola faktycznego dysponenta. Tak 
się stało z Trybunałem Konstytucyjnym, 
Krajową Radą Sądownictwa, częścią Sądu 
Najwyższego, kierownictwami sądów po-
wszechnych, mediami publicznymi, admi-
nistracją państwa i podległą mu gospodarką. 
Instytucje te podlegają dziś woli jednego 
człowieka, woli nie ujętej w regulacje i ogra-
niczenia prawne. Przedstawiciele władzy 
szukają wybiegów, aby odmówić wykonania 
prawomocnych wyroków sądów. Nie cofają 
się przed kłamstwem i oczernianiem przeciwników. Towarzyszy temu propaganda 
przypominająca najgorsze czasy komunistycznego bezprawia. Polska zamienia 
się w państwo kierowane „poza wszelkim trybem”.

Ten proces trzeba przerwać póki to możliwe, póki nie dosięgnie on mechani-
zmu wyborów, także zmieniając je w fikcję. Jeśli to się stanie, stracimy wolnościowy 
dorobek trzech dekad. Zatoczymy krąg i wrócimy do państwa z kierowniczą rolą 
jednej partii.

Dla takiej Polski będzie miejsce najwyżej tylko na marginesie Unii Europej-
skiej. W pierwszych jedenastu latach po akcesji budowaliśmy pozycję w Unii z 
sukcesem, czego wyrazem stało się kierowanie Parlamentem Europejskim i Radą 
Europejską przez Polaków, a skutkiem finansowym ogromne środki z unijnego 
budżetu. Od czterech lat pozycja Polski upada. Nie wolno się na to godzić! Nie 
ma dla Polski lepszego siedliska niż Unia Europejska. Miejsce, w którym żyjemy 
nie jest bezpieczne, doświadczamy tego od kilkuset lat. Bagatelizując to, co robi 
władza, wystawimy na ryzyko nie tylko naszą wolność, ale i niepodległość.

Zbliża się przełomowa chwila dla Ojczyzny! Komu jej los nie jest obojętny, 
komu nie obojętne, czy jego dzieci będą żyły w pokoju i wolności, ten powinien 
głosować 13 października. O to apelujemy, w dniu, gdy Sejm powierzył Tade-
uszowi Mazowieckiemu misję tworzenia pierwszego rządu bez kierowniczej 
roli partii. Nie bierzmy na sumienia tego, co może się stać, gdy PiS dostanie na 
kolejne lata możliwość niszczenia demokratycznego państwa. Odsuńmy ich od 
władzy. Powiedzmy dość!

(Byli współpracownicy Tadeusza Mazowieckiego)

Od przejęcia władzy przez 
Prawo i Sprawiedliwość 

dzieją się w Polsce rzeczy 
budzące głęboki niepokój. 

Ten proces trzeba przerwać 
póki to możliwe, póki nie 

dosięgnie on mechanizmu 
wyborów, także zmienia-

jąc je w fikcję. Jeśli to się 
stanie, stracimy wolnościo-
wy dorobek trzech dekad. 
Zatoczymy krąg i wrócimy 
do państwa z kierowniczą 

rolą jednej partii.  

Machina  
wyborcza  

ruszyła 
Teresa Urbanowska

W sobotę, 24 sierpnia w Kuli-
gowie – miejscu szczególnym dla 
policji na mapie Polski, odbyło się 
wyjątkowe widowisko historyczne 
obrazujące walki nad Pilicą w dniach 
02-07 września 1939 r,  kiedy to bo-
hatersko broniono przeprawy miedzy 
Nowym Miastem a Białobrzegami.  
W  walkach Wojsko Polskie wspomo-
gła 3 Kompania Grupy Rezerwy Po-
licyjnej z Golędzinowa pod dowódz-
twem aspiranta (podporucznika) 
Jana Piwnika, późniejszego kapitana 
Wojska Polskiego, Cichociemnego  
i partyzanta o pseudonimie „Ponury”. 
Celem inscenizacji walki z kampanii 
wrześniowej było upamiętnienie he-
roicznej obrony i wspólnych działań 
wojennych żołnierzy i policjantów II 
Rzeczypospolitej. 

Tegoroczne obchody zostały obję-
te honorowym patronatem Ministra 
Spraw Wewnętrznych i Administracji 
Mariusza Kamińskiego i tradycyjnie 
zainaugurowała je uroczysta Msza 
Św. w w intencji Ojczyzny i jej Obroń-
ców w kościele parafialnym p.w. Mat-
ki Bożej Loretańskiej w Kuligowie. 

Po uroczystościach liturgicznych 
wszyscy uczestnicy, w asyście pocz-
tów sztandarowych przemaszerowali 
pod tablicę upamiętniającą udział 
polskich policjantów w walkach z 
bolszewikami w 1920 r. W honorowej 
asyście policyjnej i przy dźwiękach 
sygnalisty złożono wieńce i kwia-
ty. Hołd bohaterom oddali m.in.  
w imieniu Ministra Obrony Naro-
dowej Mariusza Błaszczaka Tomasz 
Zdzikot - Sekretarz Stanu oraz  dy-
rektor gabinetu politycznego MON 
Łukasz Kudlicki, w imieniu Ministra 
Spraw Wewnętrznych i Administra-
cji Mariusza Kamińskiego Michał 
Prószyński – radny Sejmiku Woje-
wództwa Mazowieckiego, Wojewoda 
Mazowiecki Zdzisław Sipiera, poseł 
Piotr Uściński wraz z wiceprzewod-
niczącym Rady Powiatu Wiesła-
wem Mędrzyckim, Dyrektor Biura 
Edukacji Historycznej – Muzeum 
Policji KGP nadkomisarz Krzysztof 
Musielak, Komendant Powiatowy 
Policji w Wołominie mł. inp. dr 
Marek Ujazda, Małgorzata Włodek 
z Ogólnopolskiego Stowarzyszenia 
Rodzina Policyjna 1939r., przedstawi-
ciele Komendy Głównej Państwowej 
Straży Pożarnej,radna Sejmiku Woje-
wództwa Mazowieckiego Katarzyna 
Lubiak, Starosta Wołomiński Adam 
Lubiak wraz z wiceprzewodniczą-
cym Rady Powiatu Wołomińskiego 
Cezarym Wnukiem i członkiem 
Zarządu Powiatu Pawłem Dąbrow-
skim, przedstawiciele sąsiedzkich 
gmin: burmistrz Wołomina Elżbieta 
Radwan, wójt Poświętnego Sylwester 
Niźnik, wiceburmistrz Ząbek Kamil 
Kowaleczko, gospodarz uroczystości 
wójt Gminy Dąbrówka Radosław 
Korzeniewski wraz z  Zastępcą Wójta 
Dorotą Wróbel oraz Przewodnicząca 
Rady Gminy Dąbrówka Agnieszka 
Gryglas z radnymi, Prezes LGD Za-
lew Zegrzyński Edward Trojanowski, 
przedstawiciele Międzyszkolnego 
Klubu Historycznego im. Armii 
Krajowej Ziemi Radzymińskiej oraz 
inne oficjalne delegacje.

Obecni byli również radni, sołtysi 
i inni przedstawiciele samorządu  
i administracji lokalnej. 

Oficjalnego powitania gości do-
konali organizatorzy obchodów wójt 
Gminy Dąbrówka Radosław Korze-
niewski oraz Starosta Wołomiński 
Adam Lubiak, który w okoliczno-
ściowym przemówieniu zaznaczył:

- To ważne, abyśmy potrafili 
pamiętać i czcić pamięć tych, którzy 
walczyli po to, żebyśmy mogli dziś żyć 
w wolnym kraju. Z kolei jako gospo-
darz, wójt Radosław Korzeniewski 
dziękował wszystkim za tak liczne 
przybycie. 

– Szanowni Goście, dziękuję, że 
jesteście z nami. Jak najgoręcej witam 
mieszkańców gminy Dąbrówka. 
To jest ten dzień, to święto, kiedy 
możemy być razem, gdzie możemy 
wspólnie przeżywać nadchodzące 
emocje. 

List od ministra Obrony Naro-
dowej Mariusza Błaszczaka odczytał  
Sekretarz Stanu  MON Tomasz 
Zdzikot: „(…) Pamięć o wielkim 
dziele Obrońców Ojczyzny z wrze-
śnia 1939 r. jest dla nas niezwykle 
ważna. Stanowią oni wzorzec nie-
złomności i poświęcenia dla kraju 
niezależnie od okoliczności. Dlatego 
organizacja wydarzeń takich jak 
dzisiejsze widowisko zasługuje na 
najwyższe uznanie. Przypominanie 
bitew i potyczek w formie rekon-
strukcji jest bezcenną lekcją historii 
(…)”.   

O godzinie 17  rozpoczęło się 
widowisko historyczne, które zgro-

madziło kilkutysięczną widownię.  
W rekonstrukcji zaprezentowa-
no wycofujące się jednostki Polskiej 
Armii wsparte przez kompanię ze 
Zmotoryzowanego Batalionu Policji 
dowodzonej ówcześnie przez Jana 
Piwnika. Polskie oddziały  przekra-
czały Pilicę na wysokości Nowego 
Miasta oczekując zmasowanego 
ataku przeważających i zdecydowanie 
lepiej uzbrojonych jednostek nie-
mieckich. Mimo ogromnej przewagi 
wroga, mimo nalotów bombowych  
i ostrzału samolotów,  oddział policji 
i żołnierze polscy przez kilka dni bo-
hatersko bronili przeprawy, blokując 
siły niemieckie i dając jednocze-
śnie czas na przygotowanie obrony 
Warszawy…- to wszystko zawarł  

w brawurowej narracji, reżyser re-
konstrukcji profesor Andrzej Olejko.  
W spektaklu militarnym zadbano 
o wszystkie szczegóły poczynając 
od kostiumów uczestników walk, 
historycznego sprzętu, a kończąc 
na świetnie dobranej muzyce czy 
spektakularnych efektach pirotech-
nicznych. O rozmachu inscenizacji 
najlepiej świadczy fakt, że na jej 
potrzeby specjalnie zbudowano most 
pontonowy. To wszystko sprawiło, że 
widzowie mogli się poczuć na polu 
walki, przeżywając napięcie jakie 
potęgowały liczne wybuchy. Wielu 
osobom łzy płynęły do oczu a ciało 
przeszywały ciarki. Także piękno 
scenerii – nadbużańskie łąki i sta-
rorzecze Bugu dopełniały realizmu. 

W wspaniałej inscenizacji wy-
stąpiło ponad stu rekonstruktorów  
z całej Polski, którzy zostali na-
grodzeni brawami oraz podzięko-
waniami wręczonymi przez wójta 
Radosława Korzeniewskiego, sta-
rostę Adama Lubiaka i dyrektor 
GCK Annę Maniecką. Natomiast 
za pomoc i  osobiste zaangażo-
wanie oraz wspieranie inicjatyw 
patriotycznych okolicznościowy 
ryngraf, otrzymał z rąk rotmistrza 
Andrzeja Michalika, Radosław Ko-
rzeniewski – wójt gminy Dąbrówka.  

Były też i akcenty współczesne, przez 
cale popołudnie można było podzi-
wiać m,in.: symulator dachowania, 
patrol policji konnej, patrol motocy-
klowy, miasteczko ruchu drogowego, 
mobilny posterunek, pokazy specjali-
styczne sprzętu policji rzeczne, Biura 
Operacji Antyterrostycznych. Swoje 
stanowiska miało również Biuro 
Edukacji Historycznej – Muzeum 
Policji KGP z  pokazem wyposażenia 
i mundurami policjantów  z okresu 
międzywojennego, Wojsko Polskie. 
Nie zabrakło również ciekawych 
atrakcji dla dzieci i specjalnej strefy 
gastronomicznej. 

Ponadto prowadzona była chary-
tatywna zbiórka dla 6-letniego Filipka 
z Brwinowa na kosztowną operację 

serca podczas której udało się  zebrać 
ponad 2500,00zł.  

Trzeba podkreślić, że gdyby nie 
pomoc i zaangażowanie Ministra 
Obrony Narodowej Mariusza Błasz-
czaka, nadkomisarza Krzysztofa Mu-
sielaka z Biura Edukacji Historycz-
nej – Muzeum Policji KGP, Minister-
stwa MSWiA, Jednostki Wojskowej  
nr 3136 w Chełmnie pod dowódz-
twem ppłk Krzysztofa Mikruta,  
3 batalionu drogowo-mostowego 
z Chełmna pod dowództwem por. 
Andrzeja Kuczyńskiego, Żandar-
merii Wojskowej, Komendy Sto-
łecznej Policji, WOPR Legionowo, 
ZGK Dąbrówka, a także strażaków  
z OSP Kuligów, Ludwinów-Józefów, 
Ślężany oraz pilota Jakuba Myśluka 
- zorganizowanie tak ogromnego 
patriotycznego widowiska byłoby 
wręcz nie możliwe. 

Wyrazy uznania należą się rów-
nież współorganizatorom uroczy-
stości czyli Gminnemu Centrum 
Kultury w Dąbrówce z dyrektor Anna 
Maniecką na czele, Fundacji „Skrzy-
dła Chwały” i prezesowi Arturowi 
Wolskiemu oraz dla Biura Edukacji 
Historycznej – Muzeum Policji KGP. 

Warto także pamiętać, że Ziemia 
Kuligowska wielokrotnie była scene-
rią historycznych wydarzeń. Innym 

doniosłym i ważnym dla historii 
Polski bojem,  była bitwa z 17 sierpnia 
1920 roku. Wtedy to, właśnie pod 
Kuligowem odbyły się dramatyczne 
walki, podczas których legendarny 
dywizjon polskich „Huzarów Śmier-
ci”, złożony z policjantów policji 
konnej z Łodzi, Warszawy i Polesia 
przypuścił, okupioną ogromnymi 
stratami, szarżę na przeprawiające 
się przez Bug sowiecki oddziały 
artylerii. Ta całonocna bitwa była 
jednym z końcowych starć „Cudu 
na Wisłą”, który doprowadził do od-
zyskania przez Polskę niepodległości 
po latach zaborów. Ten bohaterski 
czyn od trzech lat celebrowany jest 
przez lokalne władze i społeczność 
pod hasłem „Huzarzy Śmierci w Ku-

ligowie”.  Czwarta, tegoroczna edycja 
z uwagi na 80 rocznicę wybuchu II 
wojny światowej zmieniła formułę 
na „Policjanci w obronie Ojczyzny  
w 1939 roku”.  

 Projekt „Policjanci w obronie 
Ojczyzny. Wrzesień 1939”, został do-
finansowany ze środków Programu 
Wieloletniego NIEPODLEGŁA na 
lata 2017 - 2022 w ramach Programu 
Dotacyjnego „Niepodległa”.

80. rocznicę wybuchu drugiej 
wojny światowej uczczono też wielu 
miastach Powiatu Wołomińskiego.

W Kobyłce prezentowana jest 
wystawa poświęcona kapitanowi 
Ryszardowi Białous, instruktorowi 
Szarych Szeregów, oficerowi Armii 
Krajowej, uczestnikowi Powstania 
Warszawskiego i dowódcy harcer-
skiego batalionu „Zośka”.

W Markach odprawiona została 
msza święta za polecgłych oraz zło-
żono kwiaty pod tablicami upamięt-
nijącymi żołnierzy i mieszkańców, 
którzy stracili życie w czasie wojny. 

Burmistrz Zielonki wraz z za-
stępcą, sekretarz i radnymi złożyli 
wieniec pod pomnikiem Armii Kra-
jowej., upamiętniając  w ten sposób 
bohaterską walkę polskich żołnierzy 
z okupantem oraz rodaków poległych 
w okresie wojny,.

Policjanci w obronie 
Ojczyzny i obchody 
rocznicowe

Wielkie widowisko historyczne „Policjanci w obronie Ojczyzny w 1939r.”  
w gminie Dąbrówka z okazji 80 rocznicy wybuchu II wojny światowej  
i 100 rocznicy powołania policji państwowej.

– To ważne, abyśmy po-
trafili pamiętać i czcić 
pamięć tych, którzy 
walczyli po to, żebyśmy 
mogli dziś żyć w wol-
nym kraju - powiedział 
Adam Lubiak, Starosta 
Wołomiński. 
– Szanowni Goście, 
dziękuję, że jesteście 
z nami. (...) To jest ten 
dzień, to święto, kiedy 
możemy być razem, 
gdzie możemy wspólnie 
przeżywać nadchodzące 
emocje - dodał  Rado-
sław Korzeniewski, wójt 
Gminy Dąbrówka.

Przygotowane z ogromnym rozmachem widowisko "Policjanci w obronie Ojczyzny" przyciągnęło tłumy widzów. 
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Edukacja
Kompleks został zaprojek-

towany przez pracownię archi-
tektoniczną PUNKT ZERO, 
specjalizującą się w innowacyj-
nych technologiach z zakresu 
energetyki i ekologii budynków.

Generalnym Wykonawcą pro-
jektu została firma Budimex SA. 

Całkowity koszt inwestycji to 
wydatek rzędu 105 mln zł. 

Ostatecznie termin zakoń-
czenia całej inwestycji i oddanie 
kompleksu do użytkowania przy-
padnie na listopad 2019. Część 
szkolna oraz zespół boisk i tere-
nów zielonych wokół szkoły zo-
stały oddane do użytku wcześniej 
– zgodnie z harmonogramem już 
od 1 września 2019. 

MCER to jedyna taka inwesty-
cja w Polsce. 

Kompleks z założenia będzie 
„zero-energetyczny”, co oznacza, 
że w rocznym bilansie zużyje tyle 
energii, ile sam wyprodukuje. 
Osiągnięto to dzięki zastoso-
waniu systemu odnawialnych 
źródeł energii, takich jak panele 
fotowoltaiczne, pompy ciepła, 
zaawansowane systemy odzysku 
energii cieplnej i urządzenia do 
produkcji energii elektrycznej  
z gazu. Dodatkowo budynek 
posiada właściwości termoizola-
cyjne na najwyższym poziomie.

Obiekt wyposażony w urzą-
dzenia oszczędzające wodę, 
dachy bagienne i zbiorniki re-
tencyjne. 

Charakterystycznym elemen-
tem budynku jest dach składający 
się z dwóch obszarów tj. dach 
zwykły w obszarze posadowienia 
central wentylacyjnych i dach 
zielony typu bagiennego.

Zielony dach ma właściwości 
oczyszczające powietrze, tłumi 
hałas, magazynuje wodę opado-
wą, odciąża sieć kanalizacyjną, 
jest doskonałym siedliskiem dla 
wielu gatunków fauny i flory,  
a odpowiednio zagospodarowany 
pełni funkcje rekreacyjne.

– Takiego obiektu edukacyjne-
go w Polsce jeszcze nie było. Nasz 
projekt zakładał od początku 
najwyższe standardy ekologicz-
ności: cały kompleks MCER 
został wyposażony w urządzenia 
oszczędzające wodę, dachy ba-
gienne i zbiorniki retencyjne. 
Zielony dach ma właściwości 
oczyszczające powietrze, tłumi 
hałas, magazynuje wodę opado-
wą, odciąża sieć kanalizacyjną, 
jest doskonałym siedliskiem dla 
wielu gatunków fauny i flory, a 
odpowiednio zagospodarowany 
pełni funkcje rekreacyjne – ko-
mentuje Piotr Grubek, Prezes 
Mareckich Inwestycji Miejskich.

Budynek został wyposażony 
w elementy sprzyjające zdro-
wiu i dobremu samopoczuciu 
użytkowników: automatycz-
na regulacja natężenia światła 
dziennego w pomieszczeniach, 
stała temperatura, rekuperacja, 
czy certyfikowane i bezpiecz-
ne materiały budowlane i wy-
kończeniowe to tylko niektóre  
z elementów.

 Zastosowane technologie 
przyczynią się do efektywnej 
ochrony środowiska, komfortu 
użytkowania i wydajności bu-
dynku.

W Mareckim Centrum Edu-
kacyjno-Rekreacyjnym znajdzie 
się przede wszystkim szkoła pod-
stawowa dla 1200 uczniów, którzy 
korzystać będą mogli z czę-
ści sportowej oraz kulturalnej.  
W ramach inwestycji powstanie 
również zespół basenów i spa, 
sala widowiskowa, wielofunk-
cyjna hala sportowa, biblioteka  
publiczna oraz zespół żywienia, 
zespół boisk, oraz miasteczko 
ruchu drogowego i parking z 300 
miejscami postojowymi.  

– W Markach stawiamy rów-
nież na sport i aktywność fizyczną 
dzieci, młodzieży i dorosłych. Bar-
dzo ważnym elementem projektu 
jest zewnętrzna infrastruktura 
sportowa – dodaje Piotr Grubek 
– Pełnowymiarowe boisko piłkar-
skie ze sztuczną nawierzchnią  
i oświetleniem, z licencją na pozio-
mie 3 ligi, stadion lekkoatletyczny 
dostosowany do wymagań IAAF 
dla kategorii V oraz boisko wielo-
funkcyjne znacząco uzupełniają 
miejską bazę sportową. Dlatego 
też nasza spółka poza pełnieniem 
roli inwestora będzie zarządzać 

całym kompleksem. Zastosowane 
innowacje i technologie sprawiły, 
że MCER jest z punktu widzenia 
mieszkańców atrakcyjnym i cieka-
wym miejscem pracy i wypoczynku.  

Kompleks w Markach jest 
pierwszą w Polsce szkołą, która 
uzyskała certyfikat BREEAM, czyli 
potwierdzenie wysokiego poziomu 
praktyk w zakresie zrównoważone-
go budownictwa i oszczędnej eks-
ploatacji nieruchomości. Certyfikat 
BREEAM (BRE Environmental 
Assessment Metod) jest obecnie 

jedną z najczęściej stosowanych 
metod oceny budynków pod kątem 
ich ekologiczności w Europie. Me-
toda ta skupia się na ocenie jakości 
procesu inwestycyjnego, dzięki 
czemu jego stosowanie wyznacza 
zupełnie nowe, lepsze standardy 
nowoczesnego budownictwa. 

– MCER to jedyny taki obiekt 
w całym powiecie. Jesteśmy pewni, 
że już od pierwszych dni otwarcia 
Centrum będzie tętniło życiem. 
Zamierzamy uruchomić szereg 
różnych zajęć pozalekcyjnych dla 
uczniów, zajęcia sportowe dla 
mieszkańców w każdym wieku. 

Sala widowiskowa pozwoli nam 
na realizację różnych wydarzeń 
kulturalnych, od widowisk dla 
najmłodszych, przez koncerty aż 
po spektakle teatralne – dodaje 
Katarzyna Bielska, Dyrektor Za-
rządzający MCER.

Mareckie Centrum Eduka-
cyjno-Rekreacyjne to ewenement  
w skali kraju. Obiekt nie tylko 
spełnia surowe wymagania doty-
czące ekologiczności, ale również 
oferuje przyszłym uczniom idealne 
środowisko do nauki i rozwoju pasji.

Mareckie Centrum Edukacyjno-Rekreacyjne powstaje przy ulicy Wspólnej 40-42 
w Markach. Inwestorem projektu są Mareckie Inwestycje Miejskie Sp. z o.o. 

W Mareckim Centrum 
Edukacyjno-Rekreacyj-
nym znajdzie się przede 
wszystkim szkoła podsta-
wowa dla 1200 uczniów, 
którzy korzystać będą 
mogli z części sportowej 
oraz kulturalnej.  W ra-
mach inwestycji powstaje 
również zespół basenów 
i spa, sala widowiskowa, 
wielofunkcyjna hala spor-
towa, biblioteka  publicz-
na oraz zespół żywienia, 
zespół boisk, oraz mia-
steczko ruchu drogowego 
i parking z 300 miejsca-
mi postojowymi. 
  

Mareckie Centrum 
Edukacyjno 
-Rekreacyjne
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Do rozpoczęcia kolejnego 
roku szkolnego starannie przy-
gotowywali się nie tylko ucznio-
wie, ale również policjanci.  
W ostatnich tygodniach wakacji 
policjanci ruchu drogowego 
sprawdzali stan oznakowania 
dróg i urządzeń ostrze-
gawczo-zabezpiecza-
jących. W przypad-
ku stwierdzenia 
n ieprawidło -
wości kiero-
wali  pisma 
do zarząd-
ców dróg  
z  w n i o -
s k i e m  o 
usunięcie 
nieprawi-
d ł o w o ś c i 
lub o uzu-
p e ł n i e n i e 
oznakowa-
nia.

Od 2 wrze-
śn ia  br.  po l i-
cyjne patrole peł-
niące służbę w rejo-
nach szkół będą zwracać 
szczególną uwagę na wszyst-
kie nieprawidłowe zachowania 
uczestników ruchu drogowego, 
zarówno tych kierujących, jak i 
pieszych. Policjanci będą przy-

pominać i uświadamiać kieru-
jącym pojazdami o zachowaniu 
ostrożności w pobliżu szkół i 
placówek oświatowych (przej-
ścia dla pieszych). Mundurowi 

zwrócą też uwagę czy pojazdy 
zatrzymujące się przy szkołach 
nie powodują zagrożenia bez-

pieczeństwa ruchu drogowego 
lub jego utrudnienia, a także 
na sposób przewożenia dzieci. 

Stałym elementem działań pod 
nazwą „Bezpieczna droga do 
szkoły” są spotkania policjantów 
z dziećmi poświęcone bezpie-
czeństwu w drodze do i ze szkoły. 

Policjanci będą zwracać uwagę 
na zagadnienia dotyczące obo-
wiązujących zasad poruszania się 
po drodze, w tym przechodzenia 
przez przejście dla pieszych oraz 

wskazywać najbardziej nie-
bezpieczne miejsca w re-

jonie danej szkoły. Będą 
także przypominać  
o potrzebie noszenia 
elementów odblasko-
wych.

Wraz z począt-
kiem roku szkolnego 
droga do/ze szko-

ły będzie stałym elementem  
w życiu dziecka, zatem, MY 
DOROŚLI powinniśmy zadbaj-
my o bezpieczeństwo dzieci  
i młodzieży.

Stałym elementem 
działań pod nazwą 

„Bezpieczna droga do 
szkoły” są spotkania poli-

cjantów z dziećmi poświęcone 
bezpieczeństwu w drodze 

do i ze szkoły. Policjanci będą zwracać uwagę 
na zagadnienia dotyczące obowiązujących zasad 

poruszania się po drodze, w tym przechodzenia 
przez przejście dla pieszych i wskazywać najbardziej 

niebezpieczne miejsca w rejonie danej szkoły. 

edukacja

Kreatywne szkoły i pomysłowi 
nauczyciele poszukiwani

Ciekawe lekcje, zaangażowani nauczyciele i szkoła otwarta na potrzeby uczniów, czyli eduka-
cja z wyobraźnią. Samorząd województwa doceni kreatywne placówki i twórczych pedagogów. 
Jeśli Twoja szkoła jest miejscem pomysłowych przedsięwzięć zapraszamy do wzięcia udziału 
w III edycji konkursu „Edukreator na Mazowszu”. Zgłoszenia do 23 września br.

Nieszablonowe lekcje i pomy-
słowość, udział uczniów w konkur-
sach i olimpiadach oraz rozwijanie 
aktywności uczniowskiej i zaanga-
żowanie w działalność kulturalną 
– to tylko niektóre kryteria oceny 
placówek szkolnych, które zgłoszą 
się do konkursu. „Edukreator” to 
bowiem, nie tylko nagradzanie, ale 
także wzmacnianie i upowszech-
nianie oraz promocja nowych, ory-
ginalnych i twórczych pomysłów 
na edukację kulturalną. 

– Chcemy aby mazowieckie 
szkoły edukowały i inspirowały 
swoich uczniów, były miejscem, 
w którym rozwijane są pasje,  
a nauczyciele stosują ciekawe  
i oryginalne metody nauczania. 
W ramach konkursu przyznajemy 
nagrody za nietuzinkowe i kre-
atywne podejście do nauki – mówi 

Izabela Stelmańska, dyrektor 
Departamentu Kultury, Promocji 
i Turystyki. 

O nagrody w III edycji konkur-
su „Edukreator na Mazowszu” 
ubiegać się mogą:  • szkoły pod-
stawowe i ponadpodstawowe z 
terenu Mazowsza, które stwarzają 
przestrzeń do kreatywnego rozwo-
ju uczenia poprzez upowszech-
nianie kultury;  • nauczyciele 
szkół podstawowych i ponadpod-
stawowych z terenu Mazowsza, 
których cechuje wyobraźnia i po-
mysłowość w prowadzeniu lekcji  
i zajęć szkolnych oraz umiejętność 
inspirowania uczniów ze szczegól-
nym uwzględnieniem zagadnień 
kulturowych.

W konkursie mogą wziąć udział 
nauczyciele oraz szkoły stwarza-
jące przestrzeń do kreatywnego 

rozwoju oraz upowszechniania 
kultury. Warunkiem udziału jest 
wypełnienie karty zgłoszenia za-
wierającej przedstawione doko-
nania szkoły bądź nauczyciela 
za ubiegły rok. 

Zwycięzcy otrzymają nagrody 
finansowe w kategorii kreatywna 
szkoła – 10 tys. zł brutto, a dla naj-
lepszych nauczycieli przewidziano 
po 5 tys. zł brutto.

Nabór wniosków potrwa do 
23 września br. Wymagane doku-
menty należy złożyć osobiście lub 
przesłać pocztą na adres Depar-
tamentu Kultury, Promocji i Tu-
rystyki Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Mazowieckiego w 
Warszawie ul. Brechta 3, 03-472 
Warszawa. Regulamin i formularz 
zgłoszeniowy dostępne są na stro-
nie www.mazovia.pl

Bezpieczna droga do szkoły  
w powiecie wołomińskim

2 września rozpoczęły się ogólnopolskie działania kontrolno-prewencyjne wspierane akcją 
informacjo-edukacyjną pn. „Bezpieczna droga do szkoły”. Ich celem jest czuwanie nad bezpie-
czeństwem i porządkiem w ruchu drogowym w rejonach szkół i placówek oświatowo–wycho-
wawczych w początkowym okresie nauki. Już od wczesnych godzin porannych w działaniach 
uczestniczą również policjanci wołomińskiej Komendy.

Konkurs „Edukreator  
na Mazowszu” to nie tylko 
nagradzanie, ale także 
wzmacnianie i upowszech-
nianie oraz promocja 
nowych, oryginalnych  
i twórczych pomysłów  
na edukację kulturalną.

Podobnie jak w grupie, 
tak i w niedzielne popołu-
dnie zespół z dzielnicy 
Zalasek okazał się lep-
szy  od Marety zwycię-
żając 3:2 w meczowej 
potyczce. W grupie 
ekipa Łukasza Bie-
leckiego zdobyła 14 
punktów, Mareta  

Jakuba Bala 13, Antolek  
Marty Łuniewskiej 12.

To już 4 edycja siat-
kówki plażowej w której  
o Puchar FMK walczą 
drużyny reprezentujące 

dzielnice Kobyłki. Dzięku-
jemy wszystkim kapitanom  
i zawodnikom za wspaniałą 
atmosferę, naszym sponso-
rom za to, że zawsze można 
na nich liczyć oraz sto-
warzyszeniu Razem Mo-
żemy Więcej. Wszystkich 
sympatyków zapraszamy 
do wakacyjnego udziału  
w turnieju za rok. Ruszamy 
Kobyłkę - powiedział Adam 
Markuszewski, współorga-
nizator turnieju.

To już czwarta 
edycja siatkówki 
plażowej w której o 
Puchar FMK walczą 
drużyny reprezentujące 
dzielnice Kobyłki. W 
grupie ekipa Łukasza 
Bieleckiego zdobyła 14 
punktów, Mareta  Ja-
kuba Bala 13, Antolek 
Marty Łuniewskiej 12.

W niedzielę 1 września odbył się mecz towarzyski 
między dwoma najlepszymi zespołami  
Turnieju siatkówki plażowej  
o puchar Forum Mieszkańców Kobyłki. 

Turniej siatkówki  
plażowej  
o puchar Forum 
Mieszkańców Kobyłki

Kobyłka na sportow
o



4

Biuro reklamy tel. 22-787-77-83, 22-787-29-11, e-mail: handlowcy@logos.home.plwww.zyciepw.pl

20 września 20186

Biuro reklamy tel. 22-787-77-83, 22-787-29-11, e-mail: handlowcy@logos.home.plwww.zyciepw.pl

5 września 2019powiatwięcej wiadomości na www.zyciepw.pl

Plan zajęć był bardzo na-
pięty, a piękna słoneczna 
pogoda pozwoliła na pełną 
realizację naszych zamierzeń. 
Bawiliśmy się w fontannach 
w Parku Bajka w Błoniu, 
schładzaliśmy w ząbkowskiej 
pływalni, przekraczaliśmy 
swoje lęki w Parku Linowym 
w Wołominie, zgłębialiśmy 
tajemnice magii na Farmie 

Iluzji w Trojanowie oraz  
w Parku Julinek. 

Uczyliśmy się przygoto-
wywać pierogi oraz poznawa-
liśmy skarby natury podczas 
wyjazdu do NaturaWzywa.pl.  
Budowaliśmy indiańskie tipi i 
robiliśmy pióropusze w Mły-
nie Gąsiorowo. Odwiedzili-
śmy Bajkowe Sady Klemen-
sa, gdzie był czas na lekcję 
biologii i zabawę, śmialiśmy 
się z przygód bohaterów Toy 
Story 4 podczas seansu w 
Kinie Helios w Wołominie. 
Poznaliśmy techniki boksu 

oraz futbolu podczas zajęć 
sportowych. Wyjechaliśmy 
także nad jezioro do Mierek 
k. Olsztynka, gdzie pod czuj-
nym okiem ratowników i in-
struktorów WOPR dzieciaki 
bardzo aktywnie poznawały 
tajemnice sportów wodnych 
(żaglówek, rowerków wod-
nych, kajaków, desek surfin-
gowych). 

Uczestnicy zajęć mieli 
również okazję poznać pod-
stawowe przepisy i zasady 
ruchu drogowego podczas 
zajęć z policją i Straż Miej-
ską, które  odbywały się na 
terenie ząbkowskiego mia-
steczka drogowego. 

Cieszymy się, że tak 
duża grupa naszych po-
ciech uczestniczyła w za-
jęciach. Różnorodność i 
intensywność zajęć powo-
dowała, że nie było czasu 
na nudę. 

Joanna Szerszeniewska

w
akacje pełne em

ocji

Uczestnicy mieli również okazję  
poznać podstawowe przepisy i zasady ruchu drogowego  

podczas zajęć z policją i Straż Miejską 

W tegorocznej, trwającej trzy tygodnie akcji  
„Lato w Mieście Na Sportowo 2019”  
organizowanej przez Miejski Ośrodek Sportu  
i Rekreacji uczestniczyło codziennie około  
sto ząbkowskich dzieci w wieku od 7 do 13 lat. 

W Ząbkach  
lato w mieście  
na sportowo

– W jednym z FBkowych wpisów 
okazał Pan radość z drogi w Kuli-
gowie. Dlaczego to dla Pana tak 
ważna inwestycja?
- Ta droga już jest. To droga powia-
towa. Próbowałem, odkąd zostałem 
wójtem, zwrócić uwagę na tą drogę. 
Ale udało się dopiero teraz. Zapro-
siłem obecnego starostę Adama 
Lubiaka, na objazd po Gminie 
Dąbrówka, aby pokazać nowemu 
staroście wszystkie drogi na terenie 
naszej gminy, które są pod zarządem 
powiatu. Starosta również uznał 
konieczność modernizacji drogi 
biegnącej przez Kuligów. Ważnym 
elementem tej inwestycji jest wybu-
dowanie odwodnienia przy kościele 
ponieważ gdy padał deszcz to po-
wstawały niesamowitych rozmiarów 
kałuże powodując duże utrudnienia 
ale też zagrażały bezpieczeństwu. 
Więc przy okazji modernizacji drogi 
budowane jest również odwodnienie. 
– Bliskość Bugu również nie 
pomaga…
– To prawda. Na tej drodze będzie też 
nałożona nowa nakładka asfaltowa  
w obu kierunkach.
– 15 września mija czas zgła-
szania propozycji do budżetu na 
2020 rok. Co, z punktu widzenia 
Pana jako wójta, będzie najważ-
niejszym kierunkiem działania  
w przyszłym roku?
– Każdy roczny budżet składa się ze 
stałych elementów takich jak budowa 
dróg, chodników, nakładek czy wodo-
ciągów. To zawsze było, jest i będzie 
w każdym roku ważnym elementem. 
Moim celem jest też zapewnienie 
mieszkańcom odpowiedniej jakości 
ich życia. Dlatego też obecnie po-
szukuje gruntów pod nowoczesny 
stadion wraz z całą infrastrukturą 
towarzyszącą, odpowiednim zaple-
czem dla Centrum Kultury, takim, 
aby można było organizować tam 
na miejscu nasze imprezy i wyda-
rzenia. Na chwile obecną nie mam 
gruntu, który odpowiadałby tym 
zamierzeniom.
– Dużego terenu Pan poszukuje?
– Potrzebujemy na ten cel 
około 2 hektarów ziemi. 
Oczywiście prowadzone 
są już rozmowy, nato-
miast nie jestem ciągle 
zadowolony z efektów 
tych rozmów. Szukam 
terenu i chce zabez-
pieczyć na ten zakup 
odpowiednią kwotę 
w przyszłorocz-
nym budżecie. 
Jeśli zamierzony 
cel miałby być 
osiągnięty to 
grunt w przy-

szłym roku powinien zostać zaku-
piony.
– A co na to radni?
- Z tego co mi wiadomo nasi radni 
również widzą taka potrzebę. Myślę, 
że nie ma u nas człowieka, który 
byłby przeciwny inwestowaniu w sort 
i rekreację.
– Patrząc na Dąbrówkę, która 
ma swoiste centrum w którym 
jest wszystko w jednym miejscu: 
Urząd Gminy, szkoła, hala spor-

towa, dość duży teren, Centrum 
Kultury – wszystko w bliskim 
sąsiedztwie… Zrobiło się już zbyt 
ciasno?
– Oczywiście, że mamy boisko, które 
jednak pełni rolę jedynie treningo-
wo-rekreacyjną. Ono nie spełnia 
wymogów PZPN, żeby rozgrywane 
były na nim spotkania ligowe. Stadion 

jest potrzebny. Dziś wynajmujemy 
na rozgrywki boisko w Kobyłce. Po-
trzebujemy nowego terenu nie tylko 
po to, aby powstały tam boiska ale też 
aby powstało miejsce do pan tracka, 
stritworkera dla ścianki wspinaczko-
wej czy infrastruktura do squasha. 
Potrzebujemy też przestrzeni dla 
Gminnego Centrum Kultury dla 
organizacji imprez Plenerowych. To 
nie będzie tylko stadion – stadion 
to jest hasło pod którym kryje więc 

więcej miejsca na różne aktywności 
dla mieszkańców. Chciałbym, aby 
powstałą baza dla rozwoju gminy  
w kierunku sportu, rekreacji i kultury.
– Warto zwrócić uwagę, że Dą-
brówka jest gminą, która posiada 
dobrze skomunikowane tereny 
inwestycyjne co przyciąga inwe-
storów, powstają nowe miejsca 
pracy co nie jest bez znacze-
nia dla osiedlania się nowych 
mieszkańców, którzy podnoszą 
poprzeczkę jeśli idzie o oczeki-
wania…
- Tak to prawda. Ale inwestycje  
w sport czy w kulturę to są zawsze 
potrzebne i oczekiwane inwestycje. 
One nigdy nie są nietrafione w ocze-
kiwania społeczne. Są to inwestycje, 
które zostają na lata i służą wielu 
pokoleniom, dlatego warto się nad 
nimi pochylić w należną im uwaga 
i rozwagą by za chwilę nie musieć 

do tematu powracać. Przy tym te-
macie chciałbym poinformować, ze 
będziemy zmieniać herb Dąbrówki. 
Taką propozycję chce przedłożyć 
radzie. Nie było jeszcze na ten temat 
dyskusji w komisjach. Istniejący herb 
Dąbrówki nie przeszedł nigdy akcep-
tacji Komisji Heraldycznej i w świetle 
prawa jest herbem niezarejestrowa-
nym można by rzec „nielegalnym”.
– Heraldyka, herby to pasja nasze-
go wicestarosty Roberta Szydlika, 

który ma niemałe osiągnięcia jako 
autor wielu herbów, odznaczeń  
i medali. Czy planuje Pan skorzy-
stać z jego wiedzy?
- Nieskorzystanie z wiedzy takiego 
specjalisty byłoby nierozsądne. Zapy-
taliśmy pana Szydlika o zdanie. Mamy 
już propozycję projektu naszego her-
bu z opisu historycznego wygląda, że 
jest to taki herb, który powinna mieć 
Gmina Dąbrówka. Myślę, że zarówno 
radni jak i mieszkańcy będą za tym, 
aby ten herb zmienić.
– Rozumiem, że jeszcze radni tego 
projektu nie widzieli….
- Jeszcze go nie pokazujemy po-
nieważ został złożony wniosek do 
Komisji Heraldycznej, która oceni 
go zgodnie z procedurą. Jeśli nasz 
projekt zostanie zatwierdzony przez 
komisje będę miał zielone świa-
tło, aby pokazać go Radzie Gminy  
z prośbą o zatwierdzenie.

Dąbrówka  
szuka  terenu  
pod nowe boisko

O priorytetach inwestycyjnych na 2020 rok, nowym herbie gminy oraz drodze 
przez Kuligów z Radosławem Korzeniewskim, rozmawia Teresa Urbanowska.

– Moim celem jest też zapewnienie mieszkań-
com odpowiedniej jakości ich życia. Dlatego 

też obecnie poszukuje gruntów pod nowo-
czesny stadion wraz z całą infrastrukturą 

towarzyszącą, odpowiednim zapleczem dla 
Centrum Kultury, takim, aby można było 

organizować tam na miejscu nasze im-
prezy i wydarzenia. (...) potrzebujemy 

na ten cel około 2 hektarów ziemi. 
– mówi Radosław Korzeniewski, 

wójt Gminy Dąbrówka

Coraz efektywniejsza  współpraca
O budżetowych uwarunkowaniach, różnicy pracy indywidualnej i pracy w zespole oraz współ-
pracy z Radą Miasta Kobyłka, ze skarbnik Beatą Kotulską rozmawia Teresa Urbanowska

– Skarbnik w gminie to bardzo od-
powiedzialna funkcja wymagająca 
wielu umiejętności a czasem chy-
ba nawet stalowych nerwy. Czy 
Pani wcześniejsza praca bardzo 
różniła się od tej obecnej?
- Oj bardzo. Trudno to nawet porów-
nywać. Skupię się może na planowa-
niu pracy. W miejscach, w których 
wcześniej pracowałam mogłam 
sobie zaplanować niemal każdy dzień  
i wielkich odstępstw od tych planów 
przy realizacji danego dnia nie było. 
Tu w urzędzie, gdzie obecnie pracuję 
jako skarbnik gminy jest to niemal 
niemożliwe. Można rzec, że tu każdy 
dzień to wielka niewiadoma.
– Czym to jest spowodowane, że 
tak się dzieje?
- W poprzednich miejscach pracowa-
łam samodzielnie – jednoosobowo,  
a dziś mam do pomocy w dziale fi-
nansowym i podatkowym kilkanaście 
osób, które codziennie potrzebują 
wsparcia i podjęcia decyzji w wielu 
sprawach, którymi się zajmują. Do 
tego dochodzi Rada Miasta – radni 
wnioskują o różne analizy i wyliczenia 
dotyczące budżetu i oczekują przygo-
towania tych dokumentów i danych na 
określony czas co często dla nas ozna-
cza zmianę planów na dany dzień, ale 
nie oznacza rezygnacji z zadań, które 
były na ten dzień zaplanowane.
– Ktoś patrzący z boku mógłby 
powiedzieć – ale o co chodzi, 
przecież budżet gminy uchwalany 
jest raz do roku. Co więc możecie 
mieć do roboty?
- To prawda. Budżet uchwala się raz  
w roku ale nie można zapominać 
o przesunięciach co powoduje, że 
sytuacja w budżecie Kobyłki, tak jak 

w każdej innej gminie jest bardzo 
dynamiczna.
– Z czego wynikają te przesu-
nięcia?
- Plany finansowe i inwestycyjne 
na dany rok opracowywane są we 
wrześniu roku poprzedzającego. Za-
kłada się określone  dochody i wydatki  
z budżetu gminy. W ciągu dane-
go roku budżetowego „na rynku” 
pojawiają się różne możliwości po-

zyskiwania dodatkowych środków  
i nie dające się wcześniej przewidzieć 
wydatki, które trzeba pokryć z budże-
tu. Powstaje sytuacja dla której trzeba 
znaleźć rozwiązanie.
– Jakiego rodzaju niespodziewane 
wydatki mogą się pojawić?
- A choćby takie jak ostatnie podwyżki 
wynagrodzeń dla nauczycieli. Tego 
nikt nie mógł wcześniej przewidzieć, 
a w przypadku Kobyłki, tylko z tego 
jednego zadania, jest to kwota osza-
cowana przez placówki oświatowe 

(szkoły) na poziomie miliona złotych, 
który teraz trzeba „wygospodarować” 
w trakcie, zaplanowanego wcześniej, 
trwającego roku budżetowego. I do 
tej pory nikt nie wie czy i kiedykolwiek 
będzie refundacja tych podwyżek  
z budżetu państwa.
– To, że wydatki mogą się zmieniać 
jest chyba dla wszystkich jasne. 
Ale nie wszyscy wiedzą skąd 
pochodzą dodatkowe, niezapla-

nowane wcześniej, przychody…
- Ministerstwa czy Urząd Marszał-
kowski ogłaszają w ciągu roku nabory 
wniosków. Tego również w 100% 
nie da się przewidzieć w tworzonym 
wcześniej planie budżetu na dany 
rok. Pracownicy urzędu obserwują 
strony na których zamieszczane są 
ogłoszenia konkursowe o naborach 
i jeśli tylko gmina spełnia warunki, 
wówczas składamy wnioski o wszyst-
kie możliwe środki finansowe.
Ale nie tylko urzędnicy składają takie 

wnioski. Robią to również jednostki 
organizacyjne gminy: szkoły, MOK, 
Biblioteka czy OSiR. To również 
powoduje konieczność wprowadzenia 
zmian w budżecie. Trzeba bowiem 
pamiętać, że na ogół jest tak, że do 
kwot które zostały pozyskane niezbęd-
ne jest dołożenie własnego wkładu 
pieniężnego ze strony gminy.
– Wiem z doświadczenia, że są 
projekty które trzeba sfinansować 
z własnych pieniędzy a dopiero po 
realizacji zadania wystąpić o zwrot 
poniesionych kosztów…
- Takie sytuacje również się zdarzają. 
Co również oznacza zmianę budżetu 
w ciągu roku na określonych para-
grafach, chociaż wiadomym jest, że 
pieniądze wrócą do budżetu.
– Na samym początku trudno było 
nie zauważyć, że nie jest Pani 
łatwo publicznie odpowiadać na 
pytania zadawane przez radnych 
czy mieszkańców. Za Panią trzy 
pierwsze kwartały pracy na tym 
stanowisku. Czy jest już lżej, 
spokojniej?
- Początki były faktycznie nie były dla 
mnie łatwe. Nie byłam przyzwyczajo-
na do wystąpień publicznych. Dlatego 
korzystając z okazji chciałabym po-
dziękować radnym Kobyłki, urzęd-
nikom i Pani Burmistrz za okazaną 
wyrozumiałość i cierpliwość. Wpraw-
dzie trema całkowicie mnie jeszcze 
nie opuściła, ale nie jest już tak bardzo 
paraliżująca jak to miało miejsce na 
samym początku. Ekipa pracowników 
z która pracuję w obu wydziałach już 
się do mnie przyzwyczaiła a ja do pracy 
w zespole i dziś nasza współpraca jest 
coraz efektywniejsza. Widzę, że stres 
da się pokonać. 

– (...) W ciągu danego 
roku budżetowego „na 
rynku” pojawiają się różne 
możliwości pozyskiwania 
dodatkowych środków  
i nie dające się wcześniej 
przewidzieć wydatki, które 
trzeba pokryć z budżetu. 
Powstaje sytuacja dla któ-
rej trzeba znaleźć rozwiąza-
nie - mówi Beata Kotulska, 
skarbnik Miasta Kobyłka.
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Praca 
Zatrudnię

Zajęcia z dziećmi 4-10 lat, praca w 
Radzyminie, CV na wyszkow@edukido.
com.pl, tel.510-141-861, szczegóły na 
edukido.com.pl/miasta/wyszkow-po-
wiat/, tel.510-141-861

Budownictwo 
Materiały 

Sprzedam 30 paczek styropianu gr. 15 
cm/20 zł paczka tel. 508 261 845

Budownictwo 
Usługi

Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie. tel. 502 053 214

Nieruchomości 
Wynajmę

Rodzina przyjmie dom, mieszkanie, 
siedlisko w zamian za korzystanie z 
mieszkania zaopiekujemy się domem, 
posesją 724 538 966.
Wywiozę meble, złom, śmieci, uprzątnę 
plac, strych, piwnicę, przyjmę zlecenia 
513 367 980.

Usługi - Różne  

 

Transport/Przeprowadzki
tel. 500 349 713

OGŁOSZENIA DROBNE

Gramy, bo lubimy – dołącz do nas! 
Z Jakubem Szcześniakiem prezesem Akademii Piłkarskiej GOOL rozmawiamy o trawającym 
aktualnie naborze dzieci urodzonych w latach 2008 -2014 do Akademii Piłkarskiej AMP GOOL. 

– Akademia Piłkarska AMP GOOL 
to już marka? 
- Na pewno cały czas pracujemy nad 
nasza marką, ulepszamy i staramy się 
być lepsi każdego dnia. 
– Jakie macie cele na najbliższy 
sezon 2019/20? 
– Aktualnie trwają Wielkie Nabory do 
których zapraszamy wszystkie dzieci 
urodzone od 2008do 2014 roku. Do 
końca września każdy nowy zawod-
nik, który dołączy do naszego klubu 
otrzymuje gratis worek na piłkę i buty,  
a więc warto właśnie we wrześniu do nas 
zawitać, zwłaszcza, że można skorzystać 
z treningów nie odpłatnie. 
– A czy jest jakaś propozycja dla 
dzieci młodszych? 
– Tak, jesteśmy partnerem Fundacji 
Legia Soccer Schools, która ma swoje 
ośrodkiw Wołominie, Zielonce i Ra-
dzyminie. Tam też pod okiem trenerów  
i trenerek Piłkarskich Przedszkoli pro-
wadzone są zajęcia dla najmłodszych. 

Zapraszamy dzieci od 3 do 6 roku życia! 
Tutaj też mamy niespodziankę, ponie-
waż każdy kto dołączy do projektu Legii 
ma możliwość darmowego udziału 
w meczach Legii Warszawa, również 
rodzic ma podobne przywileje. 
Zapraszamy do kontaktu z Piłkar-
skimPrzedszkolem Legii Warszawa: 
666 111 775 
– Czy jest coś czym Akademia 
AMP GOOL się wyróżnia? 
– Tak, jest i to bardzo wiele. Jednym z 
tych elementów jest bezstresowe szko-
lenie. W myśl naszego hasła „Gramy bo 
Lubimy” prowadzimy treningi czy or-
ganizujemy turnieje bez niepotrzebnej 
presji osiągnięcia wyników za wszelką 
cenę, co w naszej opinii zabija chęć dzie-
ci do uprawiania sportu gdy przyjdzie 
niepowodzenie (brak wyniku). Zależy 
nam, aby jak najwięcej i jak najdłużej 
dzieci uprawiały sport, aby je odciągnąć 
od złych rzeczy. Nasi zawodnicy oprócz 
treningów rywalizują bez presji z naszy-

mi lokalizacjami w projekcie GOOLove 
Gry czy w Powiatowych Spotkaniach 
Piłkarskich Better Together. Również 
drużyny wyróżniające się  zgłaszamy 
do lig MZPN, gdzie jest już gra o wynik. 
Gwarantujemy też udział w Charyta-
tywnych Turniejach Dzieci – Dzieciom 
czy w Mini Euro 2020, a na koniec, na 
wyróżniających  się czeka Piłkarska 
Gala GOOLSTAR w której uczestnicy 
blisko pół tysiąca zawodników naszego 
klubu. Oprócz tego wyjazdy na obozy, 
półkolonie czy rodzinne wyjazdy. 
– Dużo się dzieje w Akademii, co 
jeszcze możecie zaproponować? 
– Nwspomniałem jeszcze o Szkole 
Bramkarzy GK SHCOOL w Woło-
minie, która w poprzednim tygodniu 
z organizowała Batalię Bramkarską 
dla blisko 50 bramkarzy z całego Ma-
zowsza. Impreza wyszła świetnia i 
już wiemy, że za rok podwoimy liczbę 
uczestników, ponieważ Batalia była nie 
odpłatna i każdy mógł się zgłosić. Do 

Szkoły Bramkarzy także trwają nabory 
we wrześniu. 
– Czy rodzice mogą czuć się spo-
kojni oddając swoją pociechę do 
Akademii AMP GOOL? 
- Tak, aktualnie przechodzimy Ogól-
nopolską Certyfikację Szkółek i Aka-
demii Piłkarskich organizowaną przez 
PZPN, która weryfikuje ilości trenin-
gów, uprawnienia trenerów, dostęp do 
bazy treningowej czy plany szkoleniowe, 
dzienniki treningowe i cały proces szko-
lenia. Starannie się do tego przygotowy-
waliśmy, wstępne wyniki są pozytywne 
z czego bardzo się cieszymy. Do końca 
września PZPN przyzna lub nie szkół-
kom, które się ubiegają odpowiednie 
gwiazdki, co też pomoże rodzicom  
w wyborze do której Akademii czy klubu 
wysłać dziecko.  
– Wiemy, że to trudne, ale jak-
byś podsumował to co robisz? 
- Pasja– Radość-Sport-Wychowanie to 
łączy nasze wszystkie projekty. 

UW
AG

A! Ogłoszenie drobne 
do rubryk:
Dam pracę

 i Szukam pracy
BeZPłATNe!

Rekordowe rządowe wsparcie  
dla Powiatu Wołomińskiego

W poniedziałek w godzinach popołudniowych została opublikowana lista beneficjentów rządowe-
go programu Fundusz Dróg Samorządowych. Powiat Wołomiński otrzymał rekordowe wsparcie 
finansowe w wysokości 44,6 mln złotych.

– Pod koniec stycznia br. 
powołałem Zespół roboczy ds. 
infrastruktury drogowej w ra-
mach Funduszu Dróg Samo-
rządowych, którego zadaniem 
było wytypowanie projektów, 
które mogą otrzymać wsparcie  
z budżetu państwa w najbliż-
szych latach. Członkowie Zespo-
łu wywiązali się z postawionego 
przed nimi zadania wzorowo. 
Wszystkie wnioski złożone przez 
Starostwo zostały rozpatrzone 
pozytywnie i otrzymaliśmy ponad 
44 mln złotych dofinansowania, 
co stanowi 80% kosztów reali-
zacji inwestycji – mówi Starosta 
Adam Lubiak.
Pozyskane środki zostaną  
wykorzystane na:
• Rozbudowę drogi 
powiatowej nr 4312W 
na odcinku od ronda 
w Zagościńcu na 
połączeniu ul.100-
-lecia, Podmiej-
skiej, Szkolnej do 
ul. Boryny w He-
lenowie gm. Wo-
łomin – długość 
odcinka 2,888 
km. Koszt 16,6 
mln złotych w 

latach 2019-2021;
• Rozbudowę i przebudowę 
drogi powiatowej nr 4314W od 

skrzyżowania z drogą woje-
wódzką nr 634 w Wołomin do 
miejscowości Ręczaje Polskie  
w gminie Poświętne – długość 
odcinka 7,618 km. Koszt 26,6 
mln złotych w latach 2019-2021;
• Rozbudowę dróg powiatowych 
nr 4359W ul. Wileńskiej w Wo-
łominie, nr 4304W ul. Szkolnej 
w Słupnie, Gmina Radzymin, nr 
4352W ul. Mareckiej w Kobyłce 
– długość odcinka 1,79 km. Koszt 
inwestycji ok. 12,4 mln złotych. 
Realizacja nastąpi do końca 2019 
roku.

Z terenu Powiatu Wołomiń-
skiego dofinansowanie otrzymały 

również gminy: Ząbki, 
Kobyłka, Mar-

ki, Dąbrówka, Tłuszcz, Jadów, 
Klembów, Strachówka.

W ramach naboru przepro-
wadzonego w dniach 13 marca 
– 12 kwietnia 2019 r. złożono 
491 wniosków o dofinansowa-
nie gminnych i powiatowych 
zadań drogowych. Samorządy 
mogły uzyskać dofinansowanie 
w wysokości od 50 do 80 % prze-
widywanych kosztów realizacji 
zadania. Powiaty oraz miasta na 
prawach powiatu mogły złożyć 
trzy wnioski o dofinansowanie, 
natomiast gminy dwa wnioski. 
Łączna kwota środków Funduszu 
przewidziana na dofinansowanie 
zadań z list podstawowych to 538 
283 488,11 zł.

–  Powołałem Zespół roboczy ds. infrastruk-
tury drogowej (...) którego zadaniem było 

wytypowanie projektów, które mogą otrzy-
mać wsparcie z budżetu państwa. (...) 
Wszystkie wnioski złożone przez Staro-
stwo zostały rozpatrzone pozytywnie i 
otrzymaliśmy ponad 44 mln złotych 

dofinansowania, co stanowi 80% 
kosztów realizacji inwestycji  – mówi 
Adam Lubiak, starosta wołomiński.
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W Kobyłce powstaje  
monitoring miejski

 Z Grzegorzem Świętoreckim, Zastępcą Burmistrza Miasta Kobyłka rozmawiamy o stworzeniu 
miejskiego monitoringu i założeniach jakie zostały przyjęte do jego realizacji.

– Panie Burmistrzu, do tej pory 
kwestia monitoringu miejskiego 
w Kobyłce była poruszana wie-
lokrotnie, ale tego monitoringu 
nadal nie ma. To ma się zmienić 
za Pana udziałem. 
- Tak - i jeżeli Pani pozwoli to chciał-
bym powiedzieć, dlaczego idziemy 
w tę stronę. Po pierwsze, należy 
wspomnieć o spotkaniach z miesz-
kańcami. Mieszkańcy przychodzą  
z różnymi sprawami i problemami 
do burmistrza, do zastępcy czy do 
innych urzędników. Na wielu z tych 
spotkań okazuje się, że gdyby w jakimś 
miejscu był monitoring, to problemu,  
o którym rozmawiamy, by nie było. 
Są to czasem proste, a czasem skom-
plikowane sprawy np. spożywanie 
alkoholu w miejscu publicznym, 
podrzucanie śmieci, akty wandalizmu, 
rozboje  i wiele innych. To te spotkania 
zainspirowały mnie do realizacji tej 
inwestycji jeszcze w tym roku. 
Liczę, że dzięki monitoringowi bę-
dziemy mogli wiele spraw wyjaśnić, 
a do wielu potencjalnych zdarzeń  
w ogóle nie dojdzie. Po drugie, miasto 
ponosi koszty  związane z naprawą 
zniszczeń dokonanych w akcie wan-
dalizmu i tu zadziałała matematyka. 
Dla przykładu: naprawa ścieżki PZU, 
która i tak została później doszczętnie 
zniszczona i spalona, kosztowała 
ponad 14. tys. zł. Prawie 2500 zł 
kosztowały nas niszczone znaki dro-
gowe w dwóch ostatnich latach. Dwa 
zdewastowane słupy ogłoszeniowe 
(ul. Nadarzyn i ul. Boh. Ossowa ) to 
prawie 7 tys. zł, kradzieże żeliwnych 
wpustów ulicznych to ok. 1500 zł 
rocznie. Dużo jest aktów wandalizmu 
na placach zabaw – np. zniszczone 
przęsła ogrodzeniowe to koszt ponad 
2800 zł, skradziony ślizg zjazdu lino-
wego – ponad 3100 zł,  skradziona 
ławka - 300,00 zł. Jeden zniszczony 
słup oświetlenia ulicznego na ul. 

Ketlinga kosztuje nas 1500 zł. Jeśli 
środki przeznaczone na rozwój miasta 
są wydawane wielokrotnie na naprawę 
zniszczeń, których można uniknąć, 
to są to niezbyt satysfakcjonująco 
wydatkowane pieniądze. Liczę, że 
dzięki ścisłej współpracy z naszym 
Komisariatem Policji doprowadzimy 
do znacznego spadku takich sytuacji, 
a jeżeli już zaistnieją, to sprawcy, a nie 
pozostali mieszkańcy będą musieli 
pokryć straty - a środki z budżetu 
miasta zostaną przeznaczone na nowe 
inwestycje. 

– Z tego co wiem, środki przezna-
czone na monitoring to sto tysięcy 
złotych, czy można za tak małą 
kwotę zrobić cały system monito-
ringu miejskiego? 
- Można i wkrótce to zrobimy. Planu-
jemy uruchomić system do końca III 
kwartału bieżącego roku i myślę, że to 
bardzo realny termin. Kwota też wy-
nika z analizy, przeprowadzonej przy 
pomocy lokalnych firm zajmujących 
się tego typu usługami. 
– W takim razie zapytam inaczej, co 
można zrobić za tą kwotę i jakie są 
założenia tego systemu? 

- Żeby odpowiedzieć na tak postawio-
ne pytanie, należy przede wszystkim 
przedstawić chronologię powstawa-
nia tych założeń. Pierwszym z nich 
były właśnie pieniądze. Wstępnie 
przyjąłem, że monitoring ma nie być 
drogi, ale skuteczny. Dlatego też nikt  
z urzędników miejskich nie wyzna-
czał miejsc, które będą monitorowa-
ne. Poprosiłem o pomoc Komendan-
ta Komisariatu Policji w Kobyłce pana 
nadkom. Marcina Pałyskę. Myślę, że 
nikt nie byłby w stanie lepiej wskazać 
miejsc strategicznych do objęcia 

monitoringiem niż Policja. Dzięki 
temu uzyskałem 10 optymalnych 
lokalizacji w całym mieście. Drugim 
założeniem, które przyjąłem jest to, 
że system nie ma być zamknięty, to 
znaczy - jest to pierwsze 10 kamer  
z możliwością dalszego rozwoju 
systemu. Z takim założeniem popro-
siłem lokalnych przedsiębiorców zaj-
mujących się podobnymi usługami  
o szacunkową wycenę - uzyska-
łem szacunkową kwotę 100 tysięcy 
złotych. W tej kwocie jest zawarte 
zainstalowanie 10 pierwszych kamer 
i wpięcie ich do istniejącej sieci, 

przygotowanie miejsca, w którym 
dane będą zbierane i zapisywane 
oraz przekierowanie obrazu z kamer 
i ich podgląd bezpośrednio w naszym 
Komisariacie Policji. Należy też 
wspomnieć, że pojemność dysków 
i wydolność systemu jest przygoto-
wana na około 50 kamer. Kolejnym 
założeniem jest to, że realizując 
nowe inwestycje, będziemy od razu 
zakładali monitoring w miejscach,  
w których w naszej ocenie istnieje 
ryzyko wandalizmu. Żeby to zobrazo-
wać, podam prosty przykład. Realizu-
jąc projekty dotyczące budowy ścieżek 
rowerowych, planujemy przygotować 
dla mieszkańców samoobsługowe 
stacje naprawy rowerów. Taka stacja 
kosztuje kilka tysięcy złotych, a my 
w projekcie unijnym mamy obowią-
zek zapewnić pięcioletnią trwałość 
realizacji projektu. Jeżeli taka stacja 
zostanie zniszczona lub uszkodzona, 
mamy obowiązek ją naprawić, żeby 
nie zwracać dofinansowania wraz 
z odsetkami. Jeżeli stacja zostanie 
uszkodzona kilkukrotnie, to musi-
my ją naprawić kilkukrotnie. Jeżeli  
w takim miejscu będzie kamera, to 
naprawę stacji ufunduje z własnych 
środków sprawca uszkodzeń. 
- Wstępnie dziesięć kamer to już 
wiemy, ale w których miejscach 
te kamery zostaną umieszczone? 
- Dokładnych lokalizacji na tym etapie 
nie chciałbym przedstawiać. Obszar 
do monitoringu to na pewno okolica 
szkół, Plac 15 Sierpnia, Rondo Cudu 
nad Wisłą, drogi wylotowe z miasta, 
czy okolica stacji kolejowych. W przy-
padku tych ostatnich w projektach do-
tyczących budowy parkingów również 
mamy przewidziany monitoring, któ-
ry docelowo chcemy zestandaryzować 
do monitoringu miejskiego. 
- Zatem czekamy i życzymy powo-
dzenia w realizacji. 
- Dziękuję za rozmowę. 

– Obszar do monitoringu to 
na pewno okolica szkół, Plac 
15 Sierpnia, Rondo Cudu 
nad Wisłą, drogi wylotowe 
z miasta, czy okolica stacji 
kolejowych. W przypadku 
tych ostatnich w projek-
tach dotyczących budowy 
parkingów również mamy 
przewidziany monitoring (...) 
– mówi Grzegorz Świętorec-
ki, wiceburmistrz Kobyłki

 OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szcze-
gólnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie 
dróg publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1474)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wydaniu w dniu 21 sierpnia 2019 r. dla Burmistrza Miasta Ząb-
ki, reprezentowanego przez pełnomocnika P. Tomasza Rawskiego, 
decyzji Nr 23pz/2019 znak: WAB.6740.14.32.2019, opatrzonej ry-
gorem natychmiastowej wykonalności, o zezwoleniu na realizację 
inwestycji drogowej polegającej na: „Budowie dróg gminnych: 
budowa ul. Różanej na odc. Powstańców – Andersena i bu-
dowa ul. Andersena na odc. Różana – Dzika oraz budowa ul. 
Dzikiej na odc. od skrzyżowania z ul. Andersena do wysokości 
działki nr 16 (obręb 0056-03-32) w Ząbkach”.

Działki usytuowania obiektu:
w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję •	
na rzecz Miasta Ząbki w części (tłustym drukiem - numery działek 
w projektowanym pasie drogowym przeznaczone do przejęcia 
pod inwestycję, w nawiasach - numery działek po podziale):

ew. nr: 5 (−	 5/1, 5/2), 4 (4/1, 4/2), 55/2 (55/3, 55/4), 30 (30/1, 
30/2), 59 (59/3, 59/4) obręb 0056 (03-32), jedn. ewid. 143403_1 
Ząbki,
ew. nr: 79 (−	 79/1, 79/2), 78 (78/3, 78/4), 62/22 (62/29, 62/30) 
obręb 0050 (03-26), jedn. ewid. 143403_1 Ząbki,

 
w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwestycję •	
w całości na rzecz Miasta Ząbki: 

ew. nr −	 57 obręb 0056 (03-32), jedn. ewid. 143403_1 Ząbki,

w projektowanym pasie drogowym, będące własnością Miasta •	
Ząbki, niepodlegające przejęciu (tłustym drukiem – numery dzia-
łek w projektowanym pasie drogowym, w nawiasach - numery 
działek po podziale):

ew. nr: 6 (−	 6/1, 6/2, 6/3), 16 (16/1, 16/2), 63/5 (63/9, 63/10), 
1/35, 2/9, 3/1, 56  obręb 0056 (03-32), jedn. ewid. 143403_1 
Ząbki,
ew. nr: 62/7 (−	 62/27, 62/28), 59 (59/1, 59/2), 58/1, 60/7, 128/1, 
133, 142  obręb 0050 (03-26), jedn. ewid. 143403_1 Ząbki.

Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę sieci uzbroje-
nia terenu niewchodzące w skład projektowanego pasa drogowego 
(tłustym drukiem – numery działek przeznaczone pod budowę lub 
przebudowę sieci uzbrojenia terenu, w nawiasach – numery działek 
po podziale): 

ew. nr: 6 (6/1, 6/2, −	 6/3), 59 (59/3, 59/4) obręb 0056 (03-32), 
jedn. ewid. 143403_1 Ząbki, w. nr: 46/1, 48/2, 62/7 (62/27, 
62/28)  obręb 0050 (03-26), jedn. ewid. 143403_1 Ząbki.

Od decyzji przysługuje odwołanie do Wojewody Mazowieckiego za 
pośrednictwem organu wydającego decyzję - Starosty Wołomiń-
skiego, 05-200 Wołomin, ul. Prądzyńskiego 3, w terminie 14 dni od 
dnia uznania obwieszczenia za doręczone w trybie art. 49  ustawy  
z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania administracyjne-
go (Dz. U. z 2018 r. poz. 2096, ze zm.).

Z treścią decyzji można zapoznać się w Starostwie Powiatowym  
w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa, parter, po-
kój nr 105 w godzinach przyjęć interesantów tj. pn. 10-18, wt. 12-16, 
śr. 8-16, czw. 12-16, pt. 8-16.

www.zyciepw.pl

codziennie nowe informacje


